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        Husova A        Husova B   Břevnice 

 

ÚNOROVÝ MUMRAJ  
  
Před okny tvými  
pásma sněhu i bláta,  
Masopust ke skonu chvátá  
s tancem a šprýmy.  
 

V povětří peří bílé,  
na zemi lidé víří,  
maškary slepě míří  
do pastí chvíle.  
 

Postavy rozveselené,  
jaré i staré mušky,  
škrabošky, stužky,  
Osudu smršť je žene  
průplavy světla a stínu  
k jámě, jež změní  
bláznivé vření,  
snění i chtění  
v popel a v hlínu.  
 

Emanuel Lešehrad, Básníkův rok 
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Úvodník  

 

 

 

Vážení přátelé! 

Vítám Vás u prvního čísla časopisu v roce 2025. Vloni již touto dobou končilo 

masopustní období, letos je období od Tří Králů do Popeleční středy mnohem 

delší, masopustní veselice a průvody se teprve rozbíhají a Popeleční středa nás 

čeká až 5. března 2025. Užijme si proto veselý čas, který nám zbývá do začátku 

postního období. 

Na úvod letošního roku mám pro Vás všechny dobrou zprávu – Kraj Vysočina již 

vypsal veřejnou zakázku na vybudování nových parkovacích míst u našeho 

domova pro seniory, takže doufáme, že se přihlásí nějací dodavatelé, z nichž 

bude moci být vybrán ten nejvhodnější a že se co nejdříve začne s realizací této 

zakázky. Nová parkovací místa vzniknou mezi stávající komunikací a parkem. 

Jejich výstavba bude pro nás samozřejmě znamenat určité dopravní omezení, 

komunikace bude uzavřena, ale snad to bude pouze v řádu několika měsíců a pak 

se již budeme moci těšit na zlepšenou dopravní situaci v našem bezprostředním 

okolí. 

Mimoto letos připravujeme několik dalších investičních akcí, ale ty zatím ještě 

nemáme schválené naším zřizovatelem, musíme proto vyčkat, zda projdou 

schvalovacím procesem Rady Kraje Vysočina. V případě jejich schválení Vás budu 

o všem informovat. 

Doufám, že rok 2025 bude pro všechny klidný a radostný a přeji hodně zdraví a 

spokojenosti jak našim klientům, tak i našim pracovníkům a vůbec všem 

čtenářům našeho časopisu.    

 

Vaše Hana Hlaváčková 
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 Aktuality z našich domovů  
 

Rozhovor 

Dnes Vám představíme dalšího člena vedení našeho domova, a to vedoucího 

technického úseku.  

Prosím o krátké představení se našim čtenářům: 

Jmenuji se Bořivoj Ondráček, je mně 60 let, jsem ženatý, 

mám dvě dospělé děti a psa      . A také už tři vnoučata. 

Pocházím ze Svitav, v současné době bydlím s rodinou 

v Rozsochatci. 

Kdy a proč jste začal pracovat v našem domově? 

Někdy v roce 2019 jsem začal přemýšlet o změně 

zaměstnání. V té době jsem pracoval jako referent 

správy majetku a také školník na Střední škole technicko-

ekonomické v Chotěboři a po 14 letech mezi mládeží to 

chtělo změnu. Měl jsem v té době za sebou 20 let služby 

v armádě včetně misí na Balkáně a v Afghánistánu a tři roky jsem byl dispečerem 

kamionové dopravy v ICOM Transportu. V době, kdy se otevírala nová přístavba 

domova, jsem se přihlásil do vyhlášeného výběrového řízení na provozního 

technika domova a měl jsem to štěstí, že si mě management v čele s paní 

ředitelkou na tuto pozici vybral a od roku 2019 zde pracuji. 

Jak se Vám Vaše práce líbí? 

Moje práce se mně moc líbí. Provozní záležitosti domova jsou velice různorodé 

a zahrnují pro provoz a chod domova širokou škálu rozdílných činností jako jsou 

opravy a jejich zabezpečení, revize, nákupy, realizace veřejných zakázek, 

energetický management, správu odpadového hospodářství, zabezpečení 

požární ochrany a mnoho dalšího. Ale hlavně mám štěstí na skvělý kolektiv 

a skvělé podřízené. Jedná se o kolegyně z úklidu, prádelny a kolegy údržbáře. Rád 

bych jim touto cestou poděkoval za jejich práci, bez které by chod domova nebyl 

možný, a za jejich optimismus a vždy dobrou náladu. Je radost s nimi pracovat a 

moje práce mě o to více baví. 
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Jak rád trávíte volný čas? 

Hodně času, pokud počasí dovolí, trávím na motorce na tripech po naší krásné 

zemi. Baví mě kolo a na něm zejména Žďárské vrchy nebo Lipnice a okolí řeky 

Sázavy. Hodně času vyžaduje náš pes. Je to fenka slovenského čuvače a říkáme ji 

Bára.  

Rád také cestuji zejména po Evropě. O výběr destinací, které poznáváme, se stará 

hlavně moje žena, se kterou tyto cesty rád podnikám. 

Co byste si nejvíce přál? 

Já sám sobě, ale také všem lidem, zejména zaměstnancům domova a jeho 

klientům, bych přál štěstí, zdraví a život v míru. 

Děkujeme za rozhovor. 

 

Mezinárodní stáž ve Finsku 

Ve dnech 20. – 23. ledna 2025 se pečovatel Pepa Hrbek a zdravotní bratr Dan 

Minin z DPS A zúčastnili ve Finsku v rámci projektu NEAR mezinárodního setkání 

zaměstnanců pracujících v sociálních službách. Stáž zaměřená na výměnu 

zkušeností byla součástí spolupráce mezi Českou republikou, Finskem, 

Španělskem, Itálií a Belgií. Česká delegace měla čtyři členy, kromě našich zástupců 

ještě dvě zaměstnankyně Kraje Vysočina.  

Přílet do Helsinek a přesun do Lahti  

Stáž začala 20. ledna, kdy účastníci přistáli v 

Helsinkách a následně se přesunuli vlakem 

do Lahti, města známého svým inovativním 

přístupem k sociálním službám. Cesta do 

Lahti byla také příležitostí k hlubšímu poznání 

finské zimy, přičemž finská zima se od té naší 

letošní velmi liší. V Lahti byli všichni zúčastnění ubytovaní v hotelu. 

Pracovní program byl náročný, plný setkání a sdílení zkušeností. Každý den měl 

program dvě části: od 9 do 15 hodin byly naplánovány exkurze do různých zařízení 

sociálních služeb s workshopy a od 15 do 18 byl kulturní program zaměřený na 

poznání města a okolí, toho se mohli členové účastnit, pokud chtěli. 
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Kavárna pro klienty s handicapem: Inovace v sociálních službách 

Jedním z klíčových momentů stáže bylo navštívení kavárny, kde obsluhovali lidé 

s Downovým syndromem. Tento projekt je ukázkou integrace osob se zdravotním 

postižením do běžného života. Klienti mají možnost nejen se zapojit do 

pracovního procesu, ale také získat dovednosti, které jim pomáhají při budování 

osobní nezávislosti a zvyšují jejich sebevědomí. Tato kavárna se stala velmi 

populárním místem. Podporuje pozitivní vztah mezi lidmi s postižením a jejich 

okolím.  

 

Palvelutori Service Centre: Propojení sociálních služeb a obchodního centra 

Další zastávkou byla návštěva Palvelutori Service Centre, kde se účastníci 

seznámili s propojením sociálních služeb a obchodních center. Tento unikátní 

model ukazuje, jak lze efektivně propojit komerční sektor a sociální služby. To 

nejen zefektivňuje poskytování péče, ale také přináší nové příležitosti pro klienty. 

Toto centrum poskytuje širokou škálu služeb, od psychologické pomoci po 

podporu lidí v těžkých životních situacích. Zde jsou i tzv. Peer pracovníci, kteří 

jsou tu k ruce potřebným lidem (sami většinou mají nějaké postižení). Spojení 

tohoto centra s obchodním prostorem ukazuje, jak může být sociální pomoc 
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integrována do každodenního života a podnikání, což přispívá nejen k 

nenásilnému začlenění potřebných, ale i k rovnosti v přístupu k daným službám. 

Propojení sociálních služeb 

a komerčního sektoru 

Jedním z hlavních rysů je 

propojení sociálních služeb s 

komerčními aktivitami. Centrum 

se nachází v oblasti, která je 

součástí širšího obchodního a 

komunitního prostoru. Toto 

spojení umožňuje klientům 

přístup k pracovnímu trhu a interakci s širší komunitou, což zlepšuje jejich 

začlenění do společnosti. 

Péče o seniory: Pohyb venku s tréninkem paměti 

Pro seniory jsou tu připraveny procházkové okruhy 

přírodou, na kterých jsou zastavení, kde se pracuje s 

vlastním dechem, vzpomínkami, nebo si můžete dát šálek 

čaje nebo kávy. 

Spolupráce mezi různými evropskými zeměmi ukazuje, jak 

důležitá je výměna zkušeností a jak může společná práce 

vést k efektivnějším a dostupnějším sociálním službám. 

Velkou zkušeností bylo také vidět soužití různých národností v praxi, protože do 

Finska se přistěhovalo mnoho cizinců. Jak říká Pepa Hrbek: „Z Finska jsem si 

přivezl hodně zkušeností i hezkých zážitků. Finové ve mně vyvolali pocit, že jsou 

milí a vstřícní lidé.“ 

Kraji Vysočina děkujeme za možnost účastnit se této stáže. 

Pepa Hrbek, pečovatel a Dan Minin, zdravotní bratr DPS A 

 

Společné akce 

Slavnostní předání relaxačního křesla 

V pátek 29.11.2024 jsme u nás přivítali vzácnou návštěvu. Náš domov navštívil 

velvyslanec Dánského království pan Søren Kelstrup s manželkou a doprovodem, 
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který zde společně s ředitelem Nadačního fondu Ninin sen panem Birgerem 

Hustedem slavnostně předali relaxační křeslo Nordic Sensi Chair. 

Pana velvyslance přivítala ředitelka 

domova paní Hana Hlaváčková a také 

starosta Havlíčkova Brodu pan Zbyněk 

Stejskal. 

Návštěva proběhla ve velmi příjemné 

atmosféře, kterou zahájily děti z naší 

mateřské školky. Dánský velvyslanec si 

následně prohlédl prostory domova 

a velmi ocenil kvalitu poskytovaných 

služeb. 

A co slavnostnímu předání daru předcházelo? Nadace Ninin sen vyhlásila 

prostřednictvím Asociace poskytovatelů sociálních služeb v České republice 

soutěž pro domovy, které pečují o klienty s demencí, o křeslo Nordic Sensi Chair.  

Naší organizaci přihlásila paní Petra Trefilová, metodik domova. Vyplnila 

přihlášku, ve které popsala, jak u nás v sedmi domácnostech oddělení B DZR o 

klienty s demencí pečujeme. Velice nás těší, že soutěž náš domov vyhrál, protože 

jsme získali dar za několik set tisíc korun a můžeme tak zlepšit nabídku služeb 

klientům. 

Křeslo Nordic Sensi pomáhá lidem s kognitivními 

poruchami relaxovat prostřednictvím automatického 

houpání, uklidňující hudby a hmatových podnětů. 

Smyslová stimulace může mít příznivý účinek na jejich 

pohodu, zklidnění a celkovou kvalitu života. Křeslo 

využívají klienta celého našeho domova. 

 

Hudební vystoupení 

Konec listopadu a začátek prosince nám zpříjemnila hudba různých žánrů.  
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Dudáci Tryhuci nám představili své 

dudy, neboli gajdy, a zahráli nám 

především lidové písničky z Čech 

a Moravy.  

 

 

Hudební skupina Safyr 

měla zase jiný repertoár. 

Zahrála a zazpívala nejen 

lidovky, ale i country, pop a 

rock. 

 

 

Vánoční koncerty 

Vánoční čas nám zpříjemnilo vystoupení oblíbeného dětského sboru Malý Oříšek 

při Základní škole V Sadech a sbor Zpívající zdravotníci pod vedením zdravotní 

sestry Pavlíny Kocmanové z DPS B u Panských. Moc děkujeme! 

 

Vánoční trhy 

Začátkem prosince opět proběhly tradiční vánoční trhy u nás v Domově. Mohli 

jsme si koupit nejen výrobky našich klientů a zaměstnanců, ale i spoustu 

krásných věcí a dobrot od dalších prodejců. Pro všechny návštěvníky bylo 

připraveno bohaté občerstvení.  
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Náš Domov a výrobky klientů ze všech oddělení v prosinci prezentovaly kolegyně 

z DPS B U Panských v prostorách 

Krajského úřadu v Jihlavě na akci 

Barevné Vánoce a další kolegyně na 

vánočních trzích na Havlíčkově náměstí 

v Havlíčkově Brodě.  

Naše nabídka byla bohatá a obsahovala 

nejen domácí nudle, povidla, čaje, bylinky, 

ale také svíčky, mýdla, pletené čepice, 

drobné malé dárky a vánoční dekorace.  

 

Štědrodenní rozjímání 

Narození Ježíše Krista jsme si připomněli 

vícekrát. Přímo na Štědrý den za námi přišli 

Adventisté sedmého dne se svým 

programem a kazatel Aleš Kocián společně s 

knězem Petrem Soukalem nám vyprávěli 

biblický příběh. Děti zahrály živý obraz 

Panenky Marie, která v náručí nese Ježíška a 

vedle ní postával Josef a společně jsme si 

zazpívali koledy.  

Divadelní představení  

A na začátku nového roku přišly 

děti z Českobratrské církve 

evangelické, aby nám zahrály 

divadelní hru v moderním pojetí o 

narození Ježíška. Kulisy, benzínová 

pumpa, myčka aut, to jsou věci, 

které patří do našeho světa.  

Děti byly skvělé a s humorem 

předvedly, že i narození děťátka – 

Ježíška v myčce aut může být 

krásné a slavnostní. Protože každé narození dítěte je takový malý velký zázrak.  
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Tři králové 

Jednou z prvních akcí v roce 2025 byla návštěva Tří 

králů, kteří prošli všechna oddělení našeho 

Domova. Tři králové svým příchodem prodloužili 

slavnostní náladu. Mnozí klienti si s nimi s radostí 

zazpívali a někteří také přispěli do charitní kasičky.  

 

 

 

Společná oslava narozenin pana Sedláčka  

U příležitosti narozenin pana Sedláčka, klienta 

DPS A, vystoupila v lednu v našem Domově 

hudební skupina Rose Band HB.  

Pan Sedláček tak vlastně na své narozeniny 

obdaroval klienty i zaměstnance našeho Domova. 

Moc děkujeme za krásný zážitek a přejeme pevné 

zdraví! 

 

Husova A DPS  

Podle knihy Karla Čapka „Zahradníkův rok“ jsou měsíce listopad a prosinec 

ideálním časem pro chvíle strávené s dobrou knihou a šálkem čaje s medem. 

Tuto inspiraci jsme promítli do života v našem domově, kde jsme se snažili 

vytvořit co nejpříjemnější atmosféru a nabídnout našim klientům bohatý 

program. 

V listopadu jsme přijali pozvání od domova Reynkova ke společnému setkání. 

Akce zahrnovala poslech hudby, ochutnávku vynikajícího jídla a soutěž ve 

zdobení dortů.  
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Naši klienti si tento den užili plnými doušky a jejich nadšení z celého programu 

nám bylo největší odměnou. 

Prosinec, období adventu jsme věnovali především 

setkávání s blízkými a oslavám vánočních tradic.  

V našem domově se uskutečnila řada krásných 

koncertů s vánoční tématikou, které přinesly klid a 

radost do předvánočního shonu. Společně jsme pekli cukroví, užívali si návštěvu 

Mikuláše s anděly a čerty a postupně jsme se ladili na vánoční atmosféru.  

 

 

Měsíc jsme zakončili vánočním posezením, během kterého jsme si povídali, 

sdíleli zážitky a přemýšleli nad tím, co je v našich životech skutečně důležité.  
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Tyto aktivity jsou pro naše klienty 

nejen příležitostí k odreagování, ale 

také k utužení vztahů, sdílení radosti a 

posílení komunity, která je v domově 

pro seniory tak důležitá. 

 

 

Ráda bych využila příležitost a touto cestou 

vyjádřila poděkování naší milé kolegyni, paní 

Šárce Poubové, která odchází do důchodu. Šárka 

za dobu svého působení prokazovala nejen 

profesionalitu a vysokou úroveň svých 

dovedností, ale především osobní kvality. Její 

laskavá povaha, kreativita, empatie byly vždy 

cítit ve všem, co dělala. Díky jejímu citu pro 

potřeby klientů se dařilo vytvářet prostředí, kde 

se senioři cítili jako doma, přijímáni, 

respektováni. Svojí energií a pozitivním 

přístupem obohatila řadu aktivit a projektů, které měly přínos nejen pro klienty, 

ale také pro celý tým. Šárka pro nás zůstává inspirací a přeji jí mnoho úspěchů, 

radosti a naplnění v další životní kapitole. S velkým respektem a úctou přebírám 

její pozici aktivizační pracovnice a budu se snažit pokračovat v její práci s tím 

samým nasazením a láskou, jaké do ní vkládala ona. Šárko, děkujeme.  

 

                                    Za Domov Husova A DPS Alena Vyhnalíková  
                      aktivizační pracovnice 

 

 

Husova B DZR 

Předvánoční období v našem domově se zvláštním režimem bylo plné tradičních 

aktivit a radostných setkání. Venku nás těšil nádherný Betlém, který vytvořila Eva 

Hedbávná. Tvoření dekorací, zdobení stromečků, pečení cukroví a vánoček bylo 

příležitostí k společným chvilkám a vzpomínkám na staré tradice. 
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Jedním z nejveselejších okamžiků 

byl příchod Mikuláše, anděla 

a čertovské družiny. 

 

Před Vánocemi jsme také přivítali Lucie, které 

se k nám přišly podívat, zda máme vše řádně 

uklizeno a připraveno na příchod svátků. 

Lucky byly sice trochu strašidelné, ale to jsme 

jim odpustili za příslib, že vymetou všechny 

nemoci. 
 

 

K Vánocům neodmyslitelně patří zdobení vánočního 

stromečku. Každý stromeček měl svůj osobitý charakter, 

ať už šlo o větší stromky na koridorech, nebo menší 

stromečky na domácnostech.  

A co by to byly Vánoce bez pečení? S láskou jsme 

připravovali tradiční recepty, které nás vracely k těm 

nejkrásnějším vzpomínkám na naše domovy.  

 

Každý kousek cukroví tak měl svůj vlastní příběh a vůni.  
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Předvánoční posezení klientů obohatilo vystoupení dětí z MŠ Zahradnického 

a Husova. Jejich zpěv, vánoční básničky a veselá nálada nás všechny zaplavila 

pozitivní energií, kterou jsme si udrželi přes celé Vánoce.  

 

Hezké chvíle jsme strávili s angorskými králíky paní 

Melenové, které si mohli klienti pohladit, 

pochovat, zkrátka poznat je zblízka.  

Setkání bylo také poučné. Dozvěděli jsme se 

spoustu informací o předení vlny.  

 
 

 Za Husova B DZR Eva Hedbávná, Hana Kubátová a Jana Koukalová 
aktivizační pracovnice 

 

Husova B DPS „U Panských“ 

Před Vánoci jsme měli nabitý program akcemi a snažili jsme se ho užít na plných 

sto procent. 

Připravovali jsme dárečky pro děti 

z Mateřské školy, naše klientka paní 

Ferenczová nám uháčkovala ponožky, 

ostatní klientky do nich schovaly malé 

sladké překvapení a úspěch byl 

zaručen.  
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Aktivně jsme pracovali, abychom mohli vyrazit nejen na trhy u nás v Domově, ale 

i na Barevné Vánoce do Jihlavy.  

A zase po roce jsem pro své 

kolegyně připravila Vánoční 

tvořivou dílničku – letos na téma 

drátkované stromečky a 

samozřejmě nechyběl 

„srandamač v šoupané“.  

 

Také u nás bylo peklo, ale nebojte se, jenom jako 

     . Jako první k nám dorazila parta roztomilých 

veselých čertíčků z mateřské školky. Ale další den 

už šlo trochu do tuhého a hříšným duším bylo 

ouvej.  

 

Vánočně nás naladil koncert zpívajících zdravotníků pod vedením naší sestřičky 

Pavlíny Kocmanové. Hezké vystoupení plné básniček si pro nás nachystala 

skupinka dětí ze školní družiny ze Základní školy V Sadech. A jinak se u nás 

zdobilo, peklo i fotilo. 
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Nechyběla návštěva paní Lipenské a její 

povídání, které je u nás stále hodně oblíbené. 

Při vánočním posezení jsme si společně 

zazpívali vánoční koledy, pochutnali si na 

dobrém cukroví a popíjeli svařené víno nebo 

vaječný koňak. 

A v novém roce jsme naskočili do zajetých 

kolejí a uspořádali našim klientům 

narozeným v listopadu a prosinci 

narozeninové posezení s dortíčkem a 

kávičkou.   

 

Moc povedená a zajímavá pro nás byla přednáška pana Černého (syna našich 

klientů manželů Černých), který nás seznámil se svým putováním po Vietnamu. 

Díky krásným fotografiím jsme mohli vidět úplně jiný svět. 

Za Husova B DPS „U Panských“ Iveta Malinová 
aktivizační pracovnice 
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Břevnice  
V měsíci listopadu se u nás v Břevnici konala oblíbená 
kavárnička, kde si každý obyvatel mohl vychutnat kávu 
podle své chuti – od klasického espressa přes 
vídeňskou kávu až po cappuccino – a k tomu si dopřát 
lahodný zákusek. Celá společenská místnost se na 
jedno čtvrteční odpoledne proměnila v útulnou 
kavárnu s příjemnou atmosférou, doplněnou hudbou 
a milou obsluhou. Senioři si užili nejen výborné 
pohoštění, ale také společné chvíle plné povídání a 
pohody. 

Ani v prosinci jsme nezaháleli. Proběhlo několik krásných akcí, které přinesly 
klientům radost a sváteční atmosféru. Studenti zdravotnické školy v Havlíčkově 
Brodě zazpívali a zarecitovali vánoční koledy, napekli cukroví a podělili se o něj s 
našimi seniory. 

Skautky Světlušky z Havlíčkova Brodu nejen 
zazpívaly koledy, ale také přivezly 
vlastnoručně vyrobené dárečky. Na 
besídce vystoupily děti z mateřské školy 
spolu s paní učitelkami a mezi hosty byla i 
naše paní ředitelka. Vánoční atmosféru 
zpříjemnily také vnučky a pravnuci pana a 
paní Doleželových, kteří zazpívali 
seniorům. Všem srdečně děkujeme za 
jejich čas, úsilí a krásné chvíle plné radosti!  

V Domově pro seniory během adventního 
období začínáme vyráběním adventních 
věnců, při kterém senioři s nadšením zdobí 
zelené chvojí svíčkami, mašlemi a dalšími 
dekoracemi.  
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V rámci reminiscenčních setkání na téma Mikuláš si senioři připomínají své 
dětství, vyprávějí si příběhy o čertech, andělech a Mikulášovi a sdílejí zážitky z 
dávných let.  

Pečení cukroví je další oblíbenou činností, při níž 
voní vanilka, skořice a čerstvě upečené perníčky, 
které pak společně zdobíme. Celé adventní období 
vrcholí zdobením vánočního stromečku, kdy si při 
zavěšování ozdob zpíváme koledy a těšíme se na 
příchod nejkrásnějších svátků v roce.  

Klienti našeho Domova si v adventním čase užili 
několik výletů. Zavítali na koncert dudáků do 
Domova pro seniory v Havlíčkově Brodě. Někteří se 
vydali na výstavu betlémů v České Bělé, kde 
obdivovali 

krásně 
zpracované scény narození Ježíška. Další 
skupina se vypravila do Světlé nad 
Sázavou, aby si prohlédla vánoční 
výzdobu. Ve zdejší zámecké kavárně si 
naši klienti pochutnali na kávě a 
zákuscích a jako zlatý hřeb programu se 
svezli kočárem taženým koňmi, což pro 
všechny bylo nezapomenutelným 
zážitkem.  

V lednu jsme se věnovali společnému 
vaření a pečení. Připravili jsme 

bramboračku, 
voňavé mrkvové 
šátečky, tradiční 
jablečný štrúdl a na Hromnice nechyběly palačinky. 
Společná práce v kuchyni nám přinesla radost, krásné 
vůně a hlavně mnoho úsměvů. 

Dále jsme navštívili hudební představení v Domově 
Husova v Havlíčkově Brodě a u nás v Domově nám na 
kytaru zahrál a zazpíval pan Janča. Moc děkujeme!  

 

Za DRZ Břevnice Petra Havlová, sociální pracovnice  

a Kateřina Straková, aktivizační pracovnice 
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Společenská rubrika listopad - únor 

Oslavili životní jubileum:   

Málková Květoslava 
Hejsková Jaroslava 
Šoupalová Hana 
Tomenendalová Marie 
Šácha Jan 

Doležalová Vlasta 
Jebavý Jan 
Švecová Dagmar 
Blažková Dana 

 
Oslavencům přejeme hodně spokojenosti, klidu a životního optimismu.                               
 
Opustili nás:                                                                           

DZR 
Kunášek Antonín 
Kubátová Marta 
Smejkalová Marie 
Gregorová Anežka 
Nocar Pavel 
Mišta Josef 
Janková Věra 
Nováková Blažena 

 
DPS   
Kopicová Ludmila 
Březinová Marta 
Chladová Eliška 
Knitlová Ludmila 
Lišková Marie 
Rys Josef 

 
Na všechny, kdo nás opustili, vzpomeneme při bohoslužbách. 
 
 

 Okénko zábavy 

Masopustní období začíná den po svátku Tří králů, letos to 

tedy bylo v úterý 7. ledna 2025 a končí den před Popeleční 

středou - tentokrát v úterý 4. března 2025.  Nejvíce akcí 

a oslav se koná poslední víkend před koncem masopustu. 

Na Moravě se masopust nazývá fašank, fašinek a v Čechách 

například voračky, končiny nebo ostatky. Ve světě se 

masopustu říká karneval. Slovo pochází z italského „carne 

levare“, tedy dát maso pryč. 
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Jednou z nejstarších masek, která nesměla chybět v žádném reji, byl medvěd. 

Průvod většinou vedl takzvaný „laufr“ nebo taky „strakatý“, který zjišťoval, zda 

může procesí navštívit dům. Další tradiční masky jsou kobyla, babka s nůší, Žid 

nebo Turek. 

 

Anketa 

Jaký byl váš nejkrásnější a nejhorší vánoční dárek, který jste dostali?  

Nejkrásnější dárek:  

• Vždycky mě potěšila knížka (tato odpověď se opakovala) 

• Pláštěnka 

• Boty s bílým šněrováním 

• Panenka (tato odpověď se opakovala) 

Nejhorší dárek:  

• Na tuto otázku se objevily víceméně stejné odpovědi, a to že „všechny 

dárky byly hezké“ a všechny nakonec „udělaly radost a potěšily“.  

 

 

Nová anketní otázka:  

Co vás napadne, když se řekne 

„zabíjačka“?  

Vaše odpovědi na anketní otázku: 

můžete napsat anonymně a vhodit 

do schránky na stížnosti nebo sdělit aktivizačním pracovnicím. 
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